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Abstract (en)
The invention relates to a device for characterizing the dielectric properties of samples of materials having an even and/or an uneven surface, the
device consisting of a probe (3) connected to a coaxial cable (2) through a connector (30) and being characterised in that the probe comprises a
tubular conducting component (7), a conducting rod (8) coaxial with the tubular component (7), an annular component (10) made of a dielectric
material housed in the tubular component (7) and rigidly attached to the rod (8), the system consisting of the rod (8) and the annular component (10)
sliding in the tubular component (7) and opposing its resistance when its second end is in contact with the sample (4) so that good contact with the
latter is ensured, the second end having at least one axis which coincides with a generating line of the sample surface in such a way that contact
always occurs whether the surface is even or uneven. <??>Application to non-destructive testing of the homogeneity of dielectric samples. <IMAGE>

Abstract (fr)
L'invention concerne un dispositif de caractérisation diélectrique d'échantillons de matériau de surface plane et/ou non plane, le dispositif
comprenant une sonde (3) reliée à une ligne coaxiale (2) par un connecteur (30) et se caractérisant en ce que la sonde comporte une pièce
tubulaire conductrice (7), une tige (8) conductrice coaxiale à la pièce tubulaire (7), une pièce annulaire (10) en matériau diélectrique logée dans
la pièce tubulaire (7) et solidaire de la tige (8), l'ensemble tige (8) et pièce annulaire (10) coulissant dans la pièce tubulaire (7) en opposant une
résistance lorsque sa deuxième extrémité est en contact avec l'échantillon (4) afin d'assurer un bon contact avec ce dernier, cette deuxième
extrémité ayant au moins un axe qui coïncide avec une génératrice de la surface de l'échantillon de manière à ce que le contact ait toujours lieu,
que la surface soit plane ou non plane. Application au contrôle non destructif de l'homogénéité diélectrique d'échantillons.
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